
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 599 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 14. juni 2007 
 

Spørgsmål 599: 
"Finder ministeren ikke, at der kan være god grund til at følge de bryst-

kræftramte kvinder, som ikke kommer i behandling inden for fristen, for at 

få viden om hvordan deres sygdomsforløb på baggrund af den sene be-

handling udvikler sig, og hvilken betydning det har i forhold til tilbagefalds-

hyppighed og overlevelsesmuligheder m.v.?" 

 

Svar: 
Spørgsmålet er stillet dagen efter, at vi i Sundhedsudvalget havde lejlighed 

til at diskutere henholdsvis et dansk studie af ventetids betydning for udvik-

ling af hoved-halskræft og et internationalt review, som belyser, hvilken 

betydning ventetid på strålebehandling efter operativt indgreb har for 5 års 

tilbagefaldsraterne for patienter med hoved-halskræft og brystkræft. Studi-

erne viser, at ventetid har betydning. Jeg mener, det må være op til forsk-

ningsmiljøerne at vurdere, om en undersøgelse af danske brystkræftpatien-

ter er den rigtige prioritering i forhold til at tilvejebringe afgørende ny viden 

om dette spørgsmål.   
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